
Acta de la sessió  de la Junta  de Districte 
Marítim

Data: 02 de maig 2022
Número: 05/2022
Caràcter: Ordinari
Hora: 20:00h
Lloc: Saló de Reunions CC «la Marina»

Assistixen:

Amparo Marco Gual Presidenta Nata (Alcaldessa)

Mari Carmen Ribera Soriano Presidenta

Esteban Ventura Martí Vocal (Regidor Ciutadans)

Lidón Ribera Soriano Vocal (Veïna Designada PSPV-PSOE)

Vicente Guillamón Terrado Vocal (Regidor Partit Popular)

Vicent Ortiz Ramos Vocal (Veí Designat Alcaldia)

Jose Carles Mas Vocal (AAVV Meridiano)

Matilde Ramos Alonso Vocal  (Veïna Designada Alcaldia)

Vicent Bonachera Forner Vocal (AC Grup Scout)

Tonica Miralles Cumba Vocal (AC Unió Musical del Grau)

Ana Raga Cases Vocal (Representant AMPA’s)

Roman Simó Gómez Secretari

No assistixen: Manuel Gonzalez Galván ( AAV Marjalería), Esther Giner Hidalgo (Vocal
Veïna Designada PP) i Tica Palau Campos (AAVV El Far)

Excusen la seua assistència: 

Orde del dia:

1.- Aprovació Acta 11 abril  2022

2.- Balanç V Edició Escala a Castelló

3.-  Esdeveniments  mes  de  maig  en  el  Grau  (Divercuina,  Jornades  Polp  i  Sépia  i
Campanyes Comerç).

4.- Precs i preguntes
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En el Saló de Reunions del Centre Cultural “la Marina” del Grau de Castelló,
sent les  20:00h del dia 2 de maig  de 2022 sota la presidència  de la Il·lma Senyora
tinent  d'alcalde,  la  senyora Mari  Carmen Ribera  Soriano,  i  de  la  senyora  Amparo
Marco Gual  - Alcaldessa i Presidenta Consumada -, es reunixen els senyors i senyores
abans mencionats a fi de celebrar sessió ordinària de la  Junta de Districte Marítim,
amb la meua assistència com a secretari delegat del districte per a donar fe de l'acte.

Comprovat el quòrum d'assistència per la presidència es procedix a iniciar la
sessió. 

Abans  de  començar  a  tractar  els  punts  establits  en  l'orde  del  dia,  la Sra
Alcaldessa va voler agrair als presents l'esforç que feien acudint a les dites reunions,
deixant dedicar eixe temps a les seues famílies, aficions...etc,  per a participar en una
tasca col·lectiva que té per objecte la millora del districte, la qual cosa calia posar en
valor.

Va afegir que, precisament, l'objectiu de la seua presència ací era mostrar-los
en  persona  el  seu  agraïment  i  escoltar  de  primera  mà  les  seues  opinions,
preocupacions,  necessitats  del  Grau...etc,  igual   que  havia  fet  ja  en  la  resta  de
districtes. 

1.- APROVACIÓ, SI ÉS PROCEDENT, De l'ACTA DE DATA 11 D'ABRIL DE 2022

La Sra. Alcaldessa va preguntar als presents si tenien alguna objecció que fer
a la redacció de l'acta de la passada  sessió celebrada l'11 d'abril de 2022.

No havent-hi cap objecció, s'aproven per unanimitat.

Una vegada aprovada l'acta i abans de seguir amb el següent punt de l'orde
del dia, la Sra presidenta va voler realitzar una reflexió, i va demanar que constara en
l'acta. La Sra presidenta va llegir en veu alta el següent fragment de l'acta: 

“La  Sra  Giner va  demanar  informació  respecte  a  la  reforma  del  col·legi
«Sebastian Elcano». 

La Sra presidenta va contestar que ja estava tot aprovat i que s'espera que en
dos mesos mes o menys comencen les obres.

El Sr Bonachera va preguntar on anirien els xiquets.

La Sra presidenta va contestar que esta previst que vagen al col·legi «l’Illa», ja
que els alumnes del col·legi «Herrero» que són qui ocupa actualment eixes aules, el
curs que ve tornaven a la seua escola.”

Tot seguit,  va traure una fotocòpia d'unes declaracions que la  Sra Giner ,
vocal de la junta i presidenta del PP del Grau , va realitzar a la premsa en què deia que
“a la pregunta formulada a la  Sra Ribera – presidenta - en la passada sessió de la
junta de districte, en la que es demanava que s'informara públicament on es tenia
previst  reallotjar  als  alumnes  del  CEIP  Sebastián  Elcano  per  a  continuar  amb  les
classes, la Tinent Alcalde del Grau i regidor socialista no confirme on anaven a ubicar-
se.”

La Sra presidenta lament l'absència de la Sra Giner, perquè haguera preferit
comptar  amb  la  seua  presència  per  a  aclarir  este  tema,  però  a  pesar  d'això  va
comentar als  presents que la dita actitud no era correcta.  Va afegir  que no havia
volgut realitzar comentaris en premsa ni xarxes socials perquè no volia que s'armara
cap revolada, i que preferia concloure el tema d'arrel  en la junta de districte.  Va dir
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que tots els que estaven allí volien el millor per al Grau – cada un a la seua manera – i
que en un any s'anaven a celebrar eleccions municipals i els ciutadans decidirien si
volien apostar per una continuïtat o per un canvi, però que amb mentires no es fa
política – segons la seua opinió - , i que per això volia que constara en acta i que tots
els membres de la junta de districte tingueren coneixement del fet.

El Sr Guillamón, company de junta i de partit de la Sra Giner, va comentar
que no podia defendre la nota de premsa perquè no va estar present en la passada
sessió de la junta de districte, i no va presenciar els fets, per la qual cosa no podia
pronunciar-se.

Finalitzat el comentari de la Sra presidenta, la Sra Alcaldessa va voler també
referir-se a alguns comentaris del Partit Popular en premsa, realitzats després de la
remodelació de competències del govern municipal, en els que es deia que “Amparo
Marco havia relegat a Mary Ribera al Grau”. Va dir que la paraula relegar tenia un
evident  sentit  pejoratiu,  com  si  el  Grau  no  fóra  important,  la  qual  cosa   no  es
corresponia amb la realitat, sinó tot al contrari,  ja que ella tenia en alta estima al
Grau  i  ho  considera  importantíssim,  de  manera  que  “ser  relegat”  al  Grau,  “ser
relegat” a ser Tinent- Alcalde del Grau era un honor.

La  Sra Alcaldessa va voler aclarir que no hi havia hagut cap relegació, sinó
que  simplement  s'havia  produït  una  reordenació de  competències  després  de  la
dimissió d'un regidor, i una companya que estava mes implicada en la seua labor com
a diputada provincial s'anava a haver de centrar mes en la seua labor com a regidor, i
que era lògic que si esta persona s'ocupava en la Diputació de Benestar Social, ho fera
també en l'ajuntament. Va finalitzar  afirmant que no hi ha hagut “relegació” de cap
tipus i que si no estiguera contenta i orgullosa de la labor realitzada per Mary Ribera,
esta no formaria part del seu equip de govern.

Finalitzats els  incisos  de la  Sra presidenta i  la  Sra Alcaldessa,  la  sessió va
prosseguir amb el següent punt de l'orde del dia.

2.- BALANÇ V EDICIÓ ESCALA A CASTELLÓ

La  Sra.  Presidenta va  comentar als  presents  que  esperava  que  hagueren
pogut  disfrutar  de  l'esdeveniment  i  de  l'impressionant  ambient  viscut  en  el  Grau
durant el dit cap de setmana (del 21 al 25 d'abril)  . 

Va  informar  que  havien  passat  pel  Grau  95000  visitants,  i  que  els
establiments de restauració havien hagut d'augmentar els torns per a poder atendre
tots els clients durant els dies de celebració de l'esdeveniment, inclús el dilluns, pel
fet  que el  dia  de SAN Vicente era festa en uns quants  pobles  de la  província  de
Castelló i a la província de València.

Tots els presents van coincidir en que l'esdeveniment havia sigut un èxit, i
altament beneficiós per a Castelló i sobretot per al Grau.

La Sra Alcaldessa va comentar que  estava molt contenta de que Escala a
Castelló s'haguera consolidat i que els capitans dels barcos li havien transmés que,
d'esta categoria,  era el tercer esdeveniment mes important d'Europa, sent a més
l'únic que se celebra a Espanya. Va afegir que a més estava especialment contenta per
que tots els barcos volien repetir en la pròxima edició, la qual cosa reflectia l'èxit de
l'esdeveniment també per a les embarcacions participants, i que ja tenia la sol·licitud
de 4 barcos mes.
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Va finalitzar dient que havia sigut des del principi una aposta personal seua i
que considerava que era molt bo per a la ciutat i per al Grau en concret, i que calia
seguir mantenint-ho i si es podia, augmentant-ho.

3.- ESDEVENIMENTS DEL MES DE MAIG EN EL GRAU

La Sra presidenta va informar els presents  - per si hi havia algun que encara
no ho sabera – que tornava a ser Regidor de Comerç i Consum Sostenible, i que havia
inaugurat  una la  campanya  “Comerç Local.  Prop de  Tu”.  Va  explicar  que quan es
realitze una compra superior a 10€ en un comerç local de la ciutat de Castelló, es
rebrà  una  papereta  en  la  qual  haurà  d'omplir  les  seues  dades  personals  la  qual
posteriorment i afegint el tiquet de compra, hauran de depositar en alguna de les
urnes establides a  este efecte,  les  quals  es  troben en les  juntes de districte  i  en
l'edifici noble de l'ajuntament. El 14 de juny es realitzarà un sorteig per mitjà del qual
seran agraciades 16 paperetes de cada urna, les quals rebran un val de 100€ per a
gastar en el comerç local. Va afegir que els únics comerços que no estaven inclosos
eren les farmàcies, i que en la web de l'ajuntament i en la Tinença – Alcaldia estava
tota la informació però que no obstant això, la pujaria al whatsapp del districte.

A continuació va passar a comentar una altra campanya que anava a iniciar-
se: “Divercuina de la Terreta”, la qual s'iniciava estiga pròxim dissabte 7 de maig en la
Pza Miquel Peris per a posteriorment celebrar-se cada setmana en un districte distint.
La campanya tenia el doble objectiu d'iniciar als mas xicotets en les arts culinàries al
mateix temps que posar en valor els productes locals. Va informar els presents que hi
havia  dos  torns:  de  10:00h  a  11:45h  i  de  12:00h  a  13:45h,  sent  necessària  la
preinscripció en la web de l'ajuntament.

A continuació va anunciar una tercera campanya de comerç realitzada amb
motiu  de  la  commemoració  del  centenari  del  CD  Castelló.  Concretament  és  un
concurs  d'aparadors  titulat  com a  “Comerç de  Cor  Albinegro” a  la  que es  poden
adherir els comerços abans del 5 de maig, després de la qual cosa li'ls proporcionarà
la decoració temàtica albinegra a fi que decoren els seus aparadors, mostrant així el
seu suport al club de la ciutat. 

Finalment va anunciar que durant el mes de maig els restaurants del Grau
celebrarien les “Jornades Gastronòmiques del Polp i  la Sépia”, les quals encara no
s'havien  presentat  oficialment  als  Mitjans  de  comunicació,  però  ho  farien
pròximament.  Va  afegir  que  l'ajuntament  donava  una  xicoteta  subvenció  a  la
Confraria  de  Pescadors  SAN  Pedro  a  fi  d'incentivar  als  restaurants   perquè
adquirisquen  peix del port de Castelló.

PRECS I PREGUNTES

La Sra Raga va sol·licitar que en l'Avinguda “els Pins”, enfront de les portes del
CEIP  “La  Pineda”  s'instal·laren  un  passos  de  zebra  elevats  com  els  de  la  C/Juan
d'Àustria,  ja  que  els  cotxes  circulen  a  massa  velocitat  i  és  un  perill  degut  a
l'entrada/eixida d'escolars.

Va contestar la Sra. presidenta que se sol·licitaria al negociat de mobilitat.

A continuació la Sra presidenta aprofite per a donar resposta a les peticions
realitzades pels membres de la junta en la sessió anterior:
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 Respecte a la sol·licitud realitzada per part de la  Sra Giner sobre la falta de
papereres, la  Sra presidenta va informar de que s'havia sol·licitat al  tècnic
responsable que s'esmenara la dita deficiència.

 Respecte a la sol·licitud realitzada per part de la Sra Raga sobre la instal·lació
de cautxú davall  un tobogan de la Pza de la Pineda,  la  Sra presidenta va
contestar que estaven esperant resposta del tècnic.

 Respecte  a  la  sol·licitud  realitzada  per  part  de  Sr  Mes  sobre neteja  dels
reguerons, la Sra presidenta va informar que el tècnic havia contestat que
eren reguerons privats i eren els propietaris els que havien de netejar-los. El
Sr Mes va dir que el problema era que la dita brutícia era deguda que prop
dels reguerons hi havia contenidors de fem i que el fem que quedava per fora
acabava  en  els  reguerons,  queixant-se  de  que  els  servicis  municipals  no
l'arreplegaren, ja que segons la seua opinió, açò no passava en el centre de
Castelló.

 Respecte a  la  sol·licitud realitzada per  part  de  Sr  Mes sobre l'asfaltat  del
Cmno la Mota a ambdós vores del va riure, la Sra presidenta va informar que
eixe mateix dia s'havia firmat el nou contracte de manteniment i se n'anava a
actuar ràpidament, bé re terraplenant o asfaltant, segons les necessitats de la
zona.

 Respecte a la sol·licitud realitzada per part de  Sr Mes sobre el repintat de
senyalització  vertical  en  la  zona  del  va  riure  i  del  manteniment  de  la
senyalització vertical i reposició d'espills en els camins “en Riera” i “Donació”,
la Sra presidenta va informar que el tècnic municipal havia donat orde que es
realitzaren els dits treballs.

La  Sra Alcaldessa respecte a l'asfaltat,  va comentar que no s'havia produït
l'arreglament del Camí la Mota pel fet que no hi havia contracte de manteniment, per
la qual cosa havien esperat que este estiguera firmat, i que la seua intenció, després
d'haver asfaltat ja el Cmno Serreual, Cmno la Plana i Cmno la Ratlla, era seguir amb
ambdós  vores  del  va  riure  i  posteriorment  amb  els  altres  camins  de  la  zona  de
Marjalería, en funció del seu estat i del pressupost disponible, ja que asfaltar era prou
car – va posar com a exemple l'asfaltat del Cmno Serreual, que ha costat 500.000€ - .

El Sr Mes  va dir que en el Cmno. La Plana hi havia un problema amb el carril
bici o concretament amb la senyalització respecte al dit carril. Va comentar que tots
els  atrevits  transversals  al  Cmno  la  Plana,  tenen  un  cedisca  el  pas  quan  van  a
incorporar-se  a  este  camí,  de  manera  que les  bicis  i  patins  tenen preferència,  el
problema és  que encara  que els  conductors  respecten dita  cedisca  el  pas,  per  a
incorporar-se han de traure el morro degut a la falta de visibilitat i com les bicis i
patins passen a gran velocitat, es generaven situacions perilloses.

Van contestar la  Sra presidenta i la  Sra Alcaldessa que se'l traslladarien als
tècnics municipals a fi que trobaren una solució al problema.

El Sr Mes  va aprofitar que es trobava allí la Sra Alcaldessa que després de la
reordenació  de  competències  havia  assumit  les  de  Seguretat  Ciutadana,  per  a
reclamar mes presència policial en la zona de Marjalería. 

La Sra Alcaldessa  va dir que  faria el que es puga respecte d'això.
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El  Sr  Mes   es  va  queixar  de  les  molèsties  patides  per  la  proliferació  de
mosquits ja en esta època.

Va contestar la Sra presidenta que les condicions climatològiques feien difícil
els treballs de prevenció.

Va aprofitar la  Sra Alcaldessa per a anunciar que enguany s'havia concedit
permís a l'ajuntament per a fumigar, ja que la Diputació encarregar-se de coordinar
les fumigacions de diversos municipis contigus, per a augmentar l'efectivitat i que no
fumigara cada municipi pel seu compte.

El Sr Mes  va preguntar si ja se sabia quan s'anaven a concedir les llicències
per als  “xiringuitos de la platja”.

La  Sra.  Alcaldessa va  contestar que  havien  sol·licitat  l'autorització  per  a
l'explotació d'activitats turístiques i xiringuitos entre l'1 de juny i el 30 de setembre, i
que havien rebut ja el permís de la Direcció Autonòmica de Costes i estaven a l'espera
del permís de la Direcció General de Costes del Ministeri de Transició Ecològica.

El Sr Guillamón va dir que s'alegrava que enguany haguera subvenció per a la
Confraria, ja que l'any anterior no la va haver-hi.

La Sra presidenta va contestar que estava equivocat i que hi havia hagut tots
els anys.

El Sr Guillamón va contestar que no volia discutir i que tornaria a consultar la
documentació per a estar segur al 100%. 

Va sol·licitar el reasfaltat de la carretera que partia des de la rotonda de la
petroquímica i  tenia  com a destinació Port Sud, ja que segons li  constava era de
titularitat municipal i es trobava en un estat lamentable.

Van contestar la  Sra Alcaldessa i la  Sra presidenta que confirmarien que la
dita carretera pertanyia al municipi i si era així s'instaria als tècnics a què valoraren el
seu estat i les possibles solucions.

El  Sr. Guillamón va sol·licitar que en la ctra Grau – Almassora es col·locaren
uns quants fanals mes, perquè els veïns de la zona reclamaven mes llum, sobretot
perquè s'estaven produint molts robatoris en la zona.

També va reiterar la seua sol·licitud, ja realitzada en anteriors sessions que
que s'instal·laren cambres en els camins de marjalería, que no enfocaren cases ni
voreres.

Va contestar la Sra. Alcaldessa que estudiaria això de les cambres, però que
era molt complicat pel tema de  protecció de dades i li va recordar al Sr Guillamón
que en anteriors legislatures, quan governava el PP ja es van instal·lar cambres que
després un jutge va fer retirar.

El Sr. Mes va voler saber la diferència entre instal·lar cambres per a impedir
l'accés rodat  al  centre  de Castelló   -  per  a  la  qual  cosa  pareix  que no hi  ha cap
problema – i instal·lar-les en la marjalería.

Va  contestar  la  Sra  Alcaldessa que  el  centre  era  una  zona  de  vianants
restringida  al tràfic rodat, la qual cosa permetia que s'instal·laren cambres amb la
funció precisament d'impedir l'accés a vehicles no autoritzats.
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El Sr. Guillamón  es va queixar de la inseguretat en el Grau. Va dir que a les
nits, de bon matí circulava gent poc recomanable, i que es produïen moltes afanades.
Va comentar que en especial la zona del Jardí del Port i la parada del TRAM era prou
inquietant i va sol·licitar que es licitara el quiosc com més prompte millor perquè el
que haguera allí un bar amb terrassa les nits d'estiu faria que segurament millorara la
seguretat de la zona.

També va sol·licitar que es repararen  uns forats en la calçada situats entre la
Pza Mare de Déu del Carme i la C/Magallanes.

La Sra presidenta va contestar que es posaria en contacte amb els tècnics.

El  Sr.  Bonachera  va  comentar  que  enfront  de  FRATER hi  ha  un  càrrega  i
descàrrega en què aparquen els vehicles de transport adaptat, i es va queixar de que
quan  no  hi  ha  aparcament  els  caps  de  setmana,  aparca  vehicles  en  bateria.  Va
sol·licitar que la policia local es passe de tant en tant.

Va contestar la  Sra presidenta que se li transmetria la seua petició a policia
local.

I sent les 21:15 hores de la data indicada en l'encapçalament, per no haver-
hi més assumptes que tractar,  la Sra. Presidenta alça la sessió, de tot això, com a
Secretari En done fe i, perquè conste, alce la present acta que firme junt amb a la Sra.
presidenta de la Junta Municipal de Districte Grau.
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